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Bible Prophecy is Reliable and Affects Your Salvation

Are Bible prophecies relevant in the 20th century?

I’ve heard Christians talk about the “end of the world”. What does the Bible really say about it?


Just what does the Bible predict?

Can we trust it?

Aren’t there lots of others who claim to be prophets too?
(Bible Prophecy is Reliable….and Affects Your Salvation)

 

Hello, my name is Norman Fadelle.

And I’m Paul Zilmer. 
This is the Lion’s Gate in Jerusalem. A gate is a busy place, a lot of traffic goes through and so, in Bible times prophets stood in the gate of a city to proclaim God’s message to the people. In this program we’ll be talking about Bible prophecy: what it is…and what it isn’t…comparing it to others who claim to be prophets and showing that Bible prophecy is very relevant to you and me today.


Bible prophecy focuses on the Middle East. It has a lot to say about the world today and about our future.

One of the most outstanding Bible prophets was Isaiah. He fearlessly spoke the word of God to the people of Israel, as well as to surrounding nations. God directly revealed His word to the prophets. The job of the prophets was to pass on that word to the people. So when the prophet spoke, God spoke.


The word prophecy usually makes us think of foretelling the future. Bible prophecy does include quite a bit of prediction…


But its primary purpose is to speak forth the word of God, particularly as it applies to the immediate situation.


Biblical prophets were speaking to two audiences. They had a contemporary audience, and the messages they brought had an application to those people.


They also had a future audience. That’s why they wrote down their message so future generations could read it. That includes us. We believe that we could well be the generation that was the intended audience of these revelations.


Three purposes are served by the words of the prophets. First to encourage the faithful to keep their faith, to not lose heart. The message itself is encouraging in this regard…and faith is also strengthened by seeing predictions accurately fulfilled.


This purpose is applicable to people of all nations and all ages.

Second the prophets warned the wayward that they need to get right with God before it’s too late. There are several specifics involved in many of these warnings: specific to the time of the prophet and specific to the time often referred to as “the last days”; the time many people now call “the end of the world”. However, the general warning applies to men and women everywhere.

Finally, prophecies were given to vindicate the one true God. They were intended to show that His word is truth and that what He utters comes to pass.


Thus Bible prophecy is powerful testimony that there is indeed a God, that He is involved with mankind and that He cares about how we respond to Him.

This issue of purpose is what sets Bible prophecy apart from others who claim that they can foretell the future. Many who claim to have mystical powers have a message that generally has no purpose or force in it. As I see it, there are four characteristics that set Bible prophecy entirely apart from the claims of others.

First, the Bible unequivocally declares “thus says the Lord”, the only God.

It claims absolute and infallible divine authority. Very few others make such a claim, for the excellent reason that such a claim would require a perfect track record to be credible.

Second, Bible prophecy presents moral imperatives. It says you must change your behavior as a result of what’s revealed. Man dare not ignore the message of his creator. Others who claim to be prophets gain fame and sometimes wealth and in general put no demands upon their listeners.


Third, there’s a sensible reason given for what’s going to take place. It’s not a matter of gazing into the future to see what will be. Rather it’s a declaration of what the God of heaven will cause to be. He gives His reasons and offers in most cases to alter the outcome based on how people respond.


Fourth, Bible prophecy is specific. It names people, places and specific events. Therefore it’s measurable and capable of being proved true or false.


Bible prophecy has proven to be so accurate in its details that people who refuse to believe it have to resort to claims that it must have been written after the fact.

Let’s just take a couple of examples to illustrate the difference between Bible prophets and other prophets. There’s been renewed interest in recent years in the prophecies of a 16th century Frenchman known as Nostradamus. This man claimed to be a divinely inspired prophet, and many people have regarded him as a true prophet.

Each of Nostradamus’s 1200 prophecies consists of four lines.


There is no order to them, references to people and events are very cryptic and there is obviously no room in four lines for extensive detail.


This being the case, it’s effectively impossible to use the prophecies to anticipate events. Rather, the prophecies are made to fit after the events have happened. Here’s one example that seems to be agreed on by Nostadamus’s followers:


“At night they will think they have seen the sun,
When they see the man who is half-pig.
Noise, screams, battles seen fought in the skies.
The brute beasts will be heard to speak.”


This is said to be a prophecy of aerial warfare and is considered one of Nostradamus’s clearer prophecies. Let’s compare this prophecy of Nostradamus to the four features of Bible prophecy that Norm mentioned.


First, unlike Bible prophets who declared they spoke for God there’s no “Thus says the Lord” in any of Nostradamus’ prophecies. He makes a claim of things being revealed to him but the message itself is not attributed to God.


Second unlike Bible prophets Nostradamus’ prophecies have no moral imperative. In fact, the content of the prophecies does not really matter to most people, having to do mostly with the power politics of France, the Vatican and some other European nations. There is no real message for the reader.

Third, while Bible prophets gave their prophecies for specific reasons, no reason is given for what is to take place in Nostradamus’ prophecies. There is no sense of warning of divine punishment or divine action of any kind. It purports to be only a gazing into the future, a fortune telling.


And fourth in contrast to the specific details given by Bible prophets Nostradamus’ specifics are noticeably scarce. When there are place names given the interpreters inevitably have to explain away inconsistencies. Names are often, in fact, changed by the interpreters in order to claim a fulfillment. Since each prophecy is so short there is never a progression of events laid out which would be much more testable against actual history.

Contrast the writing of Nostradamus with the prophecy in Zechariah 8.

“And the word of the LORD of hosts came to me, saying ‘This says the LORD of hosts: I am jealous for Zion with great jealousy and I am jealous for her with great wrath. Thus says the LORD: ‘I will return to Zion and will dwell in the midst of Jerusalem and Jerusalem shall be called to faithful city and the mountain of the LORD of hosts, the holy mountain. Thus says the LORD of hosts: Old men and old women shall again sit in the streets of Jerusalem, each with staff in hand for very age. And the streets of the city shall be full of boys and girls playing in its streets. Thus says the LORD of hosts: If it is marvelous in the sight of the remnant of this people in these days, should it also be marvelous in my sight, says the LORD of hosts? Thus says the LORD of hosts: Behold, I will save my people from the east country and from the west country; and I will bring them to dwell in the midst of Jerusalem; and they shall be my people and I will be their God, in faithfulness and in righteousness.” Zechariah 8:1-8


There’s nothing vague or ambiguous here. It’s clear, it’s detailed and there’s an obvious purpose to this revelation.

A popular modern prophet is Jeanne Dixon. Mrs. Dixon also claimed that her prophecies were divinely given in the form of visions. Her prophesies are far easier to understand and much more specific than those of Nostradamus. They are therefore not subject to such a wide variety of interpretation and are testable against the facts.


If we examine Mrs. Dixon’s writings in light of the four features of a Bible prophet we find that she has no “thus says the LORD”, no moral imperatives, no reasons for giving the prophecies. However she does give us several specifics that can be measured.

In the mid-sixties Mrs. Dixon foretold that by the nineteen nineties the United States would have fought a large scale war against most of the nations of Africa and that the U.S. would enter a military alliance with the Soviet Union and would fight a nuclear war against China. The two party system of American politics would be at an end. The late sixties, seventies and eighties would reveal Gamal Abdel Nassar as a great wise man and Sargent Shriver, Richard Nixon and Barry Goldwater would be venerated as great men of the era.

In fact the more specific and the longer term the prophecy the farther from the truth her predictions turned out to be.

Nostradamus was so obscure his prophecies can mean anything. Jeanne Dixon was specific but her writings are woefully inaccurate. What we need is prophecy that is understandable and can be proven to be accurate. That’s exactly what we find in the Bible prophecies.
The writings of the prophet Daniel are an excellent illustration.


Even though Daniel uses symbolic language he frequently includes an interpretation of the symbols and figures. His prophecies have both short term and long term fulfillments. The accurate short term predictions are a powerful reason to trust the longer term ones. This is important because Daniel’s long term prophecies affect you and me.

The prophecy we’ll focus on is recorded in Daniel Chapter 2. It revolves around a dream of the Babylonian king Nebuchadnezzar. The king recognized that the dream was not an ordinary nightmare, that it was in fact a communication from God. He demanded that his astrologers tell him both the content of the dream and its meaning, which of course they could not do. But the young man Daniel, a Jew who had been captured by the Babylonians was given the interpretation by God. This is what he told Nebuchadnezzar.


“No wise men, enchanters, magicians, or astrologers can show to the king the mystery which the king has asked, but there is a God in heaven who reveals mysteries, and he has made known to King Nebuchadnezzar what will be in the latter days. Your dream and the visions of your head as you lay in bed are these: To you, O king, as you lay in bed came thoughts of what would be hereafter, 
“You saw, O king, and behold, a great image. This image, mighty and of exceeding brightness, stood before you, and its appearance was frightening. The head of this image was of fine gold, its breast and arms of silver, its belly and thighs of bronze, its legs of iron, its feet partly of iron and partly of clay. As you looked, a stone was cut out by no human hand, and it smote the image on its feet of iron and clay, and broke them in pieces; then the iron, the clay, the bronze, the silver, and the gold, all together were broken in pieces, and became like the chaff of the summer threshing floors; and the wind carried them away, so that not a trace of them could be found. But the stone that struck the image became a great mountain and filled the whole earth. 

“This was the dream; now we will tell the king its interpretation. You, O king, the king of kings, — you are the head of gold. After you shall arise another kingdom inferior to you, and yet a third kingdom of bronze, which shall rule over all the earth. 
And there shall be a fourth kingdom, strong as iron, because iron breaks to pieces and shatters all things; and like iron which crushes, it shall break and crush all these. And as you saw the feet and toes partly of potter’s clay and partly of iron, it shall be a divided kingdom; 
but some of the firmness of iron shall be in it, so the kingdom shall be partly strong and partly brittle. 
they will mix with one another in marriage, but they will not hold together, just as iron does not mix with clay. And in the days of those kings the God of heaven will set up a kingdom which shall never be destroyed, nor shall its sovereignty be left to another people. It shall break in pieces all these kingdoms and bring them to an end, and it shall stand for ever; just as you saw that a stone was cut from a mountain by no human hand, and that it broke in pieces the iron, the bronze, the clay, the silver, and the gold. A great God has made known to the king what shall be hereafter. The dream is certain, and its interpretation sure.”

Let’s lay out the four features we’ve been considering. First the claim is explicitly made that this is from God Himself and relates to what He is doing with mankind.


Second is the issue of moral imperatives. The passage we read does not emphasize this aspect but later on Daniel confronts Nebuchadnezzar and tells him. ‘Stop sinning and do right. Break off your sins by practicing righteousness and you iniquities by showing mercy to the oppressed.’


The prophet’s message is consistent with what it claims to be- a message from a Creator who insists that men obey Him.


Third is the reason. There is a clear reason for this prophecy. It lays out the hope of God’s people to be part of a new world order that will be instituted by God Himself and will wipe away all human governments.

This is really momentous! It matters to every man and woman on earth- it’s not just fortune telling for the sake of curiosity.


Fourth are the specifics. A clear progression of four empires is given. The first is named right here and the next two are named a few chapters later.


There’s a two fold application of this prophecy which should be mentioned since it’s characteristic of many bible prophecies.

There must be a short term application since Nebuchadnezzar was himself the fulfillment of the golden head of this image. But there must also be a long term application because Daniel specifically applies it to the “later days” and because the prophecy concludes with the establishment of the Kingdom of God and the end of human government.


What about the short term? We see that the prediction fits the facts of Middle East history exactly. After Babylon the Medo-Persian empire arose the two arms of silver representing the Medes and the Persians. Following that was the conquest of Alexander and the Greek empire represented by the bronze. These two empires are specifically named in Daniel Chapter 8.

And finally, the iron strength of the Roman Empire following the Greeks. What followed Rome? Just as Daniel indicated: fragmentation. Part strong, part weak, internal discord. These are features that have characterized the Middle East ever since.

No fifth empire is indicated by Daniel. He seems to skip right down to “the last days” and talks about what it will be like in the “days of those kings” just prior to the establishment of the Kingdom of God.


This accuracy in both the short and the long term provides strong evidence that the one remaining feature of the prophecy will also be fulfilled. The God of heaven will indeed set up a kingdom that will never be destroyed. The stone provided by God is Christ and his sovereignty will indeed fill the entire earth.


We’ll be addressing the return of Christ and the Kingdom of God in other programs but we do want to point out how consistent this prophecy of Daniel’s is with other Bible prophets. The image in Nebuchadnezzar’s vision depicted a succession of empires that would rule the Middle East and in particular powers that would dominate Israel. At the “time of the end” Daniel says, there will be a final Gentile power destroyed by Christ at his coming. From the pattern of the four previous powers we can expect this power to be in control of the land of Israel.

The time is coming when this won’t keep Israel’s enemies out. In Isaiah, Ezekiel, Amos, Obadiah, Zechariah, Joel, Zephaniah and the Psalms we read prophecies of a last day coalition联盟 that attacks and conquers Israel. These prophecies name the conspirators as the Arab nations that surround Israel. In many cases a strong northern power is identified as the backbone of the attacking confederation. 


Arab disunity is a well known fact of the modern Middle East. Yet there is a definite unifying force in the hatred of Israel. THE FRAGILE PARTIAL PEACE ACCORDS HAVE NOT DIMINISHED OR EVEN DISGUISED THE UNDERLYING ANIMOSITY It’s easy to see how one strong leader could rally the Arab nations into war on Israel. In fact it’s happened several times already. If it happens again and if Israel loses, the stage will be set for the last scene from Nebuchadnezzar’s dream.

And the other prophets are unanimous in agreeing with Daniel on the final outcome. God Himself will intervene they say to crush the alliance that has overrun His people. He will do so by sending the Messiah.


The New Testament is in complete agreement with all of this. Jesus himself in his Mount of Olives prophecy made explicit reference to Daniel. Like Daniel, Jesus predicted a terrible devastation of Jerusalem by a Gentile power, to be followed by his own return in power and glory.

The Book of Revelation contains many, many allusions to the Old Testament prophets. One passage in particular alludes to Daniel’s climactic ending:

Here, let me read the passage for you:


“Then the seventh angel blew his trumpet and there were loud voices in heaven saying ‘The kingdom of the world has become the kingdom of our Lord and of his Christ and he shall reign for ever and ever.” Revelation 11:15

So Daniel’s prophecy is consistent with all the rest of the prophets. He fits the  pattern that we see from Moses to Revelation. There’s a privileged people who rebel; they’re punished by God; they repent and cry for deliverance and God restores them to favor.


Let’s sum up what we’ve seen from the Daniel prophecy:

First, the vision was indeed symbolic but the symbols are explained in plain language. Nations are named and there is no ambiguity about what was being foretold.


Second the power to reveal the future is claimed as being reserved for God alone- no man or woman possesses special supernatural powers to prophesy.


Third, the revelation of the future was for a purpose not random and not for curiosity. Nebuchadnezzar was charged要求 to mend his ways and give glory to God. We ought to take the same lesson. In addition, there is both warning and encouragement given about times to come that promise to be very difficult times.


Fourth this prophecy is consistent with the revelations given to many other prophets. If these people were fakes we would expect wide variety, as in fact we see with modern so-called prophets and their predictions.


Fifth the short term prophecy proved to be extremely accurate. This should give us a high degree of confidence that the remaining part of the prophecy will also be fulfilled. And in fact, we can see today that the conditions predicted at the end fit well with the world that exists right now. And there’s one more thing.

Remember the stone crushed every vestige of human government and grew to fill the entire earth? It’s very difficult to miss the point that the fulfillment of this last phase will have a profound effect on every man and woman on the earth. 


This is not accidental. The God of heaven is interested in the obedience of men and women to His way- that was the point of the vision being given to Nebuchadnezzar and it remains the point for us when we read about it. So what should men and women in the 1990’s be doing as a result of our awareness of the prophecies in the Bible? There are several things we ought to be doing.

We need to beware of false prophets. History, as well as the supermarket tabloids, show us that there are plenty of people who will claim to be prophets. Jesus warned his disciples about false prophets:


“For false Christs and false prophets will arise and show great signs and wonders, so as to lead astray, if possible, even the elect. Lo, I have told you beforehand. So, if they say to you, ‘Lo, he is in the wilderness,’ do not go out; if they say, ‘Lo, he is in the inner rooms,’ do not believe it. For as the lightning comes from the east and shines as far as the west, so will be the coming of the Son of man.” Matthew 24: 24-27

Jesus’s warnings were not brand new. The law of Moses had warned of them long before. The law gave two tests that any prophet must meet. First his words must come to pass. There must be short term tests (Deuteronomy 18).

And second, the teachings of the prophet must be in harmony with the written word of God. Even if someone appears to have supernatural powers if what they teach contradicts God’s word, then they are not prophets (Deuteronomy 13).

While we need to be on guard against false prophets, but we must also keep our eyes open to be able to recognize the fulfillment of real prophecies. Paul and I are not prophets. But our reading of the Bible prophets has led us to conclude that events in the last days may go something like this:

There will be a successful invasion of Israel by a coalition of her Arab neighbors. Prophecies indicate that this will be the darkest time ever for the Jews.

Unprecedented turmoil will begin in Israel but will spread throughout the world. Jesus says:

“For then there will be great tribulation, such as has not been from the beginning of the world until now, no, and never will be. And if those days had not been shortened, no human being would be saved; but for the sake of the elect those days will be shortened.” Matthew 24:21-22


Jesus urges his followers to pray for the strength to endure this time. That clearly implies that such strength will be available. However those who are caught unprepared will almost certainly be overwhelmed.


The prospects we’ve just summarized are so unpleasant to think about that the temptation is very great to just dismiss打发 the whole thing. That is a dangerous course. These warnings were given to help us to be prepared. Now it’s up to us to decide whether we will listen or not.

Most people will not. The time lapse has been so large that a prophecy of the apostle Peter has been fulfilled:

“First of all you must understand this, that scoffers will come in the last days with scoffing, following their own passions and saying, ‘Where is the promise of his coming? For ever since the fathers fell asleep all things have continued as they were from the beginning of creation.’” 2 Peter 3:3-4


In other words, I’ve never seen any divine intervention and I never will. It’s all a bunch of myths from the ancient past. Peter goes on to say that this attitude is fostered by a deliberate refusal to acknowledge that god has intervened in human affairs in the past. God has deferred His intervention in order to allow as many as possible to repent but the time will come when He will step in. Peter’s conclusion is a serious warning and a very pointed question: what sort of persons ought we to be as we wait for this intervention?


That warning and that question bring us back to the purposes of Bible prophecy we began with. Warning to take heed and encouragement to believers to remain faithful. The third purpose is also accomplished: God is glorified when those things that He foretold by the mouth of the  prophets come to pass.


In this century the nation民族 of Israel has returned to its own land against all odds but in fulfillment of Bible prophecy. The stage is set and all that remains is for the final phase to begin. We believe that events will progress very quickly once this phase starts and we believe indications are that it could all happen very, very soon.

Norm, I think a lot of people might feel a little overwhelmed by how big this all is. Possibly also a little afraid. I think a lot of people might wonder “What can I do?”

Well, apathy is certainly out of the question. And we ought not to be terrified by this prospect of tribulation because the heavenly Father is not a God of chaos, and He certainly won’t abandon His children in times of trouble. We ought to be preparing for the new world order that will emerge while enduring through, possibly, a time of trouble ahead.

Bible prophets, including Jesus, compared this time of distress to the labor of childbirth. There’s anguish in the labor but it’s only for a short time and we know that there’s a purpose. The joy of a new life soon replaces the anguish of the labor.


After predicting the very serious troubles of the last days Jesus says this in his Mount of Olives prophecy:

“Now when these things begin to take place, look up and raise your heads, because your redemption is drawing near.” Luke 21:28

And that takes us to what is probably the most important point of this program: Bible prophecy has to do with redemption and salvation. The prophets who spoke in the gate of the city can still speak to people in their own homes. Those who take heed to their warnings will be rewarded eternally. But those who choose to ignore the message of the prophets will be swept away. So really the choice of our destiny is ours.
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圣经的预言是可靠的，和你的拯救有关。影响你的拯救
圣经预言是否与二十世纪有关呢？在二十世纪是否仍然很实用呢?
我曾经听到基督徒谈论“世界末日”。 圣经实际上是怎么说的呢?

圣经预言了什么呢?

我们能信赖它吗?

不是也有许多其他人也自称是先知吗?
圣经的预言是可靠的，和你的拯救有关影响你的拯救
你好，我叫诺曼-法德勒。
我叫保罗–齐尔马…
 
这是耶路撒冷的狮门，一个繁忙的地方，车辆来来往往 在圣经时代，先知站在城市的大门口，向百姓宣布神的消息。 在本节目中，我们将研究圣经的预言: 它代表什么…它不代表什么…与自称先知的其他人比较，表明它在今天与你和我密切相关。

圣经预言的中心是中东问题。 关于今天的世界和我们的未来，圣经有太多的话要说。

以赛亚是圣经中最杰出的先知之一。 他大无畏地向以色列的百姓及其周边的国家宣讲神的道（话语）。 神将他的道直接晓谕先知。 先知的工作是把道传播给百姓。 所以，先知说话就是神在说话。

预言通常会使我们想到预知将来。 圣经预言确实有相当多的部分与将来有关。   

但预言的主要的目的是说出神的话语, 尤其是立即应用到的具体情形之中。

圣经的先知与两种不同类型的听众交谈。 他们中有同时代的听众，先知们带来的消息应用到了这些百姓身上。

预言也有未来的听众。 先知们就写下消息，使未来各代人都能阅读。 这些听众也包括了我们。 我们相信我们也能成为这些启示的好听众。能做好这代人，成为这些启示录的听众。

先知的话有三个目的。 首先，鼓励信徒保持信仰，而不至丧失信心。 消息本身鼓舞人心…看到预言被精确地实现了，信心也就得到了加强。

这个目的适用各国各时代的百姓。

第二，先知警告刚愎自用者，他们需要纠正与神的关系，免得悔之晚也。 在许多警告里都有具体的说明: 具体的时间常常被先知说成“末后的日子”, 就是许多人现在称为“世界末日”的时代。 然而，这种普遍性警告适用于每一个地方的人。


最后,预言是用证据表明这位真神的信实，表明他的话就是真理，他说的话以后会实现。


因此，圣经预言是强有力的见证：确实有一位神，他和我们人类有关，他在乎我们如何响应他。

目的问题使圣经预言有别于其它自称能预告未来的预言家。 许多人自称具有神秘的力量，但他们的预告一般都没有真实的目的或力量。 据我所知，四个方面的特征使圣经预言完全不同于其它主张。
首先，圣经毫无含糊地宣布 “耶和华（惟一的神）如此说”。

它声称拥有绝对和完全不可更改的神圣权柄。 很少有人提出这样的主张，因为它需要完美的有迹可循的记录才可信可靠。

第二，圣经的预言表现出一种道德指令。作为被启示的结果，它说你必须改变你的行为，人不敢忽视这个造物主的消息。 其它自称为先知的人能获得名声、有时甚至财富，对听众一般不作任何要求。


第三,对于将发生的事情都有合理的原因。 它不仅展望未来，明白将来发生的事情，更是宣布天上的神造就这一切事情。 他给出了理由，并在许多情况下根据人们的反应改变结果。


第四，圣经的预言是具体的。 它能说出人名、地点和具体的事件。 因此，它是可以衡量的，能被证明正确还是谬误。


圣经的预言已被详细地证明非常正确，拒绝相信的人不得不说它肯定是在事发之后才撰写的。


让我们用几处例子说明圣经先知与其它先知之间的差异。 近年来人们对16世纪一个名叫诺斯特拉达姆士的法国人的预言感兴趣。 这位先生自称在预言时受到神灵的感动，许多人都认为他是一名真先知。


诺斯特拉达姆士1200个预言中每个预言都有四条线索。

它们之间没有次序可言，提到的人物和事件都非常模糊，显然四条线索都无法提供详细的情况。


这样的情况，显然不可能用预言预见事情。 更确切地说，这些预言是在事情发生之后安排的。 下面有一个例子，似乎诺斯特拉达姆士的信徒不会反对:


“夜里他们认为他们已经看见太阳。当他们见到那个蠢猪时，吵闹声、尖叫声、战斗声充彻天空。
能听到那些残忍的畜牲的讲话。”

据称这是关于太空战争的一个预言，它被认为是诺斯特拉达姆士比较明确的预言之一。 让我们比较一下诺斯特拉达姆的这个预言和圣经预言作为标准的四大特点。


第一,不像圣经的先知那样声明为他们为神说话，在诺斯特拉达姆士的预言里找不到“耶和华如此说”这样的句子。 他声称这些事情是神启示给他的，但他却没有把消息归于神。


第二，不同于圣经的先知，诺斯特拉达姆士预言没有道德指令。 事实上，预言的内容对大多数人来说并非真的重要，大部分与法国、梵蒂冈和欧洲其它各国的权力政治有关。 对于读者没有真实的消息。


第三,圣经先知都给出预言的具体原因，但诺斯特拉达姆士的预言中对将发生的事情没有说原因。 没有提到神的警告和惩罚，也没有提到神的行动。 它的目的只是为了看看未来，如同算命。

与圣经先知给出的具体细节相比较，诺斯特拉达姆士预言的细节显然很少见。 遇到地名，译员必定花时间解释这些矛盾。 事实上，译员常常要改变名称才能完成这件任务。 既然每个预言都很短，从未有过一段事件可以对照历史作更多的检验。
让我们比较一下诺斯特拉达姆士的作品与撒迦利亚书8中的预言。

“万军之耶和华的话临到我说：‘万军之耶和华如此说： 我为锡安心里极其火热，我为他火热，向他的仇敌发烈怒。 耶和华如此说： ‘我现在回到锡安，要住在耶路撒冷中。耶路撒冷必称为诚实的城，万军之耶和华的山必称为圣山。 万军之耶和华如此说： 将来必有年老的男女坐在耶路撒冷街上，因为年纪老迈就手拿捌杖。 城中街上必满有男孩女孩玩耍。万军之耶和华如此说： 到那日，这事在剩余的民眼中看为希奇，在我眼中也看为希奇吗？ 这是万军之耶和华说的： 我要从东方从西方救回我的民。我要领他们来，使他们住在耶路撒冷中。他们要作我的子民，我要作他们的神，都凭诚实和公义”（撒迦利亚书8:1-8）。

这里并没有含糊其词或模棱两可的东西。 它说得清清楚楚,非常详细，这一启示具有显而易见的目的。

现代有一位很受欢迎的先知叫珍妮狄克逊。狄克逊女士也自称她的预言是神通过异象晓谕她的。 她的预言理解起来容易得多，比诺斯特拉达姆士的预言更加具体。 因此，它们无需大的解释，就能够检查它是否能够经受事实的考验。

如果我们依据圣经预言的四个特点检查狄克逊女士的作品，我们发现她没有提到 “耶和华如此说”,没有道德指令, 没有解释预言的原因。 但是，她提出了几个具体的细节供我们衡量。


在六十年代中期，狄克逊预言十九世纪九十年代美国将和非洲大多数的国家打一场大规模的战争，美国将与苏联结成军事联盟，将对中国打一场核争。 美国政治的两党制度将结束。 从六十年代后期到八十年代，阿卜杜勒-纳赛尔将作为一个大智大慧的人物出现，萨金特·施瑞弗尔、理查德·尼克松和贝里·格特华德将被尊为时代伟人。


事实上，预言越具体，时间越长，那么她的预报离事实就越遥远。


诺斯特拉达姆士的预言含糊其词，任何事情都可以说。 珍妮狄克逊虽然很具体，但不幸的是完全不正确。 我们需要的预言应该容易理解，而且被证明是精确的。 这正是我们发现的圣经预言的特点。
先知但以理的预言就是这样的一个绝佳例子： 
 

尽管但以理使用的是象征性语言，但他经常将象征与比喻解释出来。 他的预言既有短期的，也有长期实现的。 短期的预言精确地实现了，就成了我们信赖长期预言的强有力原因。 这一点很重要，因为但以理长期的预言会影响你和我。
我们重点关注的预言记录在但以理书第2章。 它和巴比伦国王尼布甲尼撒的一个梦有关。 国王认识到这个梦不是一个普通的恶梦,事实上是神传递的消息。 他命令他的占星家告诉他梦的内容及含意,这是他们力所不能及的事情。 但神吩咐被巴比伦俘虏的犹太人，年轻的但以理作解释。 他是这样向尼布甲尼撒解释的：

 
“王所问的那奥秘事，哲士，用法术的，术士，观兆的都不能告诉王。只有一位在天上的神能显明奥秘的事。他已将日后必有的事指示尼布甲尼撒王。 你的梦和你在床上脑中的异象是这样: 王阿，你在床上想到后来的事， 


“王阿，你梦见一个大像. 这像甚高，极其光耀，站在你面前，形状甚是可怕。 这像的头是精金的，胸膛和膀臂是银的，肚腹和腰是铜的，腿是铁的，脚是半铁半泥的。 你观看，见有一块非人手凿出来的石头打在这像半铁半泥的脚上，把脚砸碎。于是金，银，铜，铁，泥都一同砸得粉碎，成如夏天禾场上的糠秕，被风吹散，无处可寻。 打碎这像的石头变成一座大山，充满天下。 ”


“这就是那梦。我们在王面前要讲解那梦。 王阿，你是诸王之王。你就是那金头。 在你以后必另兴一国，不及于你。又有第三国，就是铜的，必掌管天下。 
第四国，必坚壮如铁，铁能打碎克制百物，又能压碎一切，那国也必打碎压制列国。 你既见像的脚和脚指头，一半是窑匠的泥，一半是铁，那国将来也必分开。但是会有一些坚固的铁在里面，因此这个王国的某些部分是强大的，某些部分是脆弱的。
那国民也必与各种人搀杂，却不能彼此相合，正如铁与泥不能相合一样。 当那列王在位的时候，天上的神必另立一国，永不败坏，也不归别国的人。 却要打碎灭绝那一切国，这国必存到永远。你既看见非人手凿出来的一块石头从山而出，打碎金，银，铜，铁，泥。 那就是至大的神把后来必有的事给王指明。 这梦准是这样，这讲解也是确实的。”

现在让我们摆出已经思考过的四个特征。 首先，他所说的话明明白白，是出于神自己的口中，关系到神对人类做的事情。


第二是道德指令方面的问题。 我们读到的这节经文没有强调这个方面，但后来但以理面对尼布甲尼撒时告诉了他说： “施行公义断绝罪过，以怜悯穷人除掉罪孽 ”。


先知的预言符合它的主张，这消息来自造物主，造物主坚持认为人类应该服从他。


第三是原因。 这个预言有明确的原因。 它提出神的子民的希望是成为新世界秩序的一部分，这个新秩序将由神亲自创立，并消灭所有的人类的政府。

这真是意义重大! 它涉及地球上的每个人，它不是出于好奇的算命。


第四点在于细节。 预言清楚地说明了四个帝国演变的过程。 第一个帝国已经在这里提到过，接着的两个帝国出现在后面几章。


必须提一下这个预言的双重应验，这也是许多圣经预言的特点。


这预言肯定会得到短期应验，因为尼布甲尼撒自身就是这座像的金头；也必定有长期的应验，因为但以理明确地使用“日后”，预言总结说将来要建立神的国，它是人类政府的尽头。

短期应验结果如何呢? 我们可以发现他的预言精确地符合中东的历史。 巴比伦帝国之后有玛代-波斯帝国崛起，两只银臂代表玛代和波斯帝国。 之后被亚历山大和希腊帝国征服，铜的腹和腰，代表亚历山大和希腊帝国。 这两个帝国具体描写见但以理书第8章。


最后，希腊帝国之后是罗马帝国，这个帝国具有铁的力量。 罗马帝国之后， 就像但以理说明的那样: 分离、破碎。 部分国家强大、部分软弱，内部不和谐。 这是中东地区的典型特征。


但以理没有暗示有第五个帝国出现。 他好像直接跳到了“末后的日子”，谈论“列王在位的日子”会怎样。这个时代就在建立神国之前。


他预言的精确性无论在短期还是长期都具有强有力的证据，预言剩下的这个特征也将被实现。 天上的神将确实建立一个决不毁灭的国。 从神那里来的石头代表基督，他将统治整个地球。


我们将在另一个节目里谈论基督的再次降临和神国，但我们确实希望指出但以理的预言和其它圣经先知的预言是多么一致。 在尼布甲尼撒异象中的像描述了一群将统治中东的帝国，特别是统治以色列的力量。 但以理说在“末后”，外邦人的强权将被基督在降临时毁灭。 从前面四种力量的式样来看，我们可以期盼这种力量会控制以色列土地。 

 
以色列敌人不被排外的时间就要来临了。在以赛亚书、以西结书、阿摩司书、俄巴底亚书、撒迦利亚书和诗篇里的预言说，进攻和征服以色列的国家最终将结成一个联盟。 这个阴谋联盟的名单中包括以色列周围的阿拉伯国家。圣经很多次提到，一股强大的北方力量将来是联盟的骨干。 


阿拉伯国家的不团结在现代中东地区是一种不争的事实。 然而，在仇恨以色列的力量中肯定有一股统一的势力。脆弱的和平协定没有减少、甚至没有掩盖双方根深蒂固的敌视。我们很容易看到一位强大的领袖如何集结阿拉伯各国发动一场对以色列的战争。这种事情实际上已经发生过多次。 如果再次发生，如果以色列失败，就到了尼布甲尼撒梦中最后的情景阶段了。

最终的结果，其他先知同但以理书的记载是一致的。 神会亲自干涉人类事务，打碎这个蹂躏他子民的联盟。 神差遣的弥赛亚将完成这件事。


新约圣经完全赞同所有这些预言。 耶稣自己在橄榄山的预言中明确地引用了但以理的预言。 和但以理一样，耶稣预言外邦人的力量将可怕地毁灭耶路撒冷,然后是他自己带着权柄在荣耀里返回。


启示录在许多地方提到旧约圣经的先知。有一段特别暗示了但以理书结尾的高潮部分：

我为你读一下这段经文：

“第七位天使吹号，天上就有大声音说：世上的国成了我主和主基督的国；他要作王，直到永永远远” 启示录11:15。


因此，但以理的预言与其它的先知书是一致的。 它符合我们从摩西五书到启示录读到的一般模式。 一个受到特别恩待的民族背叛了自己的 神；他们将受到神的惩罚；接着他们悔改并请求神的拯救，神又恢复了他们的特权。


让我们总结一下从但以理的预言中看到的:


首先，这个异象实际上具有像征意义，但以理用朴素的语言解释了这些象征，提前告诉我们这些国家的名字，被预言的对象并不含糊。


第二，启示未来的能力只有神才具有-任何人都不具备特别超自然的预言能力。


第三，启示未来是有目的的，不是随心所欲或出于好奇。 预言敦促尼布甲尼撒下决心改变他的生活方式，把荣耀归于神。 我们应该吸取同样的教训。预言还告诉我们，在应许的时代来到之前将有艰难的时期。对未来，圣经既有警告也有鼓励。 除此，应许说未来的时代很困难，关于未来既有警告又有鼓励。


第四，这预言与晓谕其它先知的启示是一致的。 如果这些人是假先知，我们可以预料他们的预言应该相互之间存在很大的区别,就像我们实际上看到所谓的现代先知及他们预测一样。


第五，短期的预言被证明是极其精确的。 这就使我们有了极大的信心，预言的其余部分也实现。 事实上，我们今天可以看出，最后被预言的情形完全符合我们的现实世界。 还有一件事情。


请牢记石头粉碎了人类政府的痕迹并将充满整个地球? 不难理解，最后阶段的实现肯定对地球上的每个人都男人和女人具有深刻的影响。 
这并非偶然。 天上的神感兴趣的是所有的人都男人和女人应顺从他的道路- 这是神晓谕尼布甲尼撒的异象的重点，当我们阅读时它依然是重点。 所以，二十世纪九十年代的男男女女既然了解了圣经里的预言应该怎么做呢? 有几件事情我们需要做。

我们需要了解假先知。 历史和超市小报向我们表明有大量的人自称为先知。 耶稣警告他的门徒当心假先知:
“因为假基督、假先知将要起来，显大神迹、大奇事，倘若能行，连选民也就迷惑了。 看哪，我预先告诉你们了。 若有人对你们说：‘看哪，基督在旷野里’，你们不要出去！或说：‘看哪，基督在内屋中’，你们不要信！ 闪电从东边发出，直照到西边。人子降临，也要这样”（马太福音24: 24-27）。


耶稣的警告不是才有的。 摩西的律法早已经警告过。 律法给我们规定了两次测验，不管哪一位先知都应做到。 第一，他的话必须实现。 必定具有短期的考验 (申命记18)。


第二，先知的教义必须符合神写成文字的道。 如果有人看起来具有超自然的能力，如果他们的传教违背了神的道，那么他们就不是先知(申命记13)。


我们需要警觉假先知，同时也需要睁大眼睛，能够认识真预言的实现。 保罗–齐尔马和我都不是先知。 但圣经的预言可以让我们得出结论，末日的事件可能这样:


以色列的阿拉伯邻居联合起来成功地入侵以色列。 预言说这对于犹太人是最黑暗的时期。

以色列将出现空前的混乱，这种混乱的局面还将蔓延到全世界。 耶稣说:
“因为那时必有大灾难，从世界的起头直到如今，没有这样的灾难，后来也必没有。 若不减少那日子，凡有血气的总没有一个得救的；只是为选民，那日子必减少了” （马太福音24:21-22）。

耶稣鼓励他的信徒祈求获得力量渡过这段时间。 这就明确表示这种力量是可以得到的。 可是，那些没有准备好的人将会灭亡。


这些刚刚总结的前景听起来非常令人感到不舒服，我们非常想轻易地将它们打发掉，不去考虑它们。 然而这样做是危险的。 这些警告是为了帮助我们作好准备。 要不要听这些警告，现在是我们作决定的时候。


大多数的人不愿听从这些警告。时间已流逝很多，使徒彼得的预言早就在一些人的身上得到应验：


“第一要紧的，该知道在末世必有好讥诮的人随从自己的私欲出来讥诮说：‘主要降临的应许在哪里呢？ 因为从列祖睡了以来，万物与起初创造的时候仍是一样’” （彼得后书3:3-4）。


这些人实际上是说, 我过去从未见到过神的干涉人类的事务，我将来也决不会看见。 圣经从远古起就是一些神话。 彼得接着说，这种态度是因为他们故意否认 神过去已经干涉了人类的事情而形成的。 神已经延缓他的干涉，为的是允许尽可能多的人悔改，但他干涉的时间总会到来。彼得的结论是极其严肃的警告，也是尖锐的质问: 在等待这种干涉时我们应做何种人呢?


这种警告和质问又使我们回到了我们开头时讨论的圣经预言的目的。 警告信徒要当心，鼓励信徒坚定信仰。 第三个目的也已经实现: 当神预先告诉先知的事情实现时，神就得着了荣耀。


在上个世纪，以色列民族在几乎不可能的情况下回到自己的土地，实现了圣经的预言。 舞台已经搭建，剩下的就是等待最终阶段的开始。 我们相信一旦这个阶段开始，事情的演变将很迅速，我们相信有迹象表明这个时代将马上来临。


诺曼，我觉得很多人感到不知所措，害怕这个问题多么严重。 我认为每个人都想知道“我该怎么办呢?”


是啊，冷漠肯定不是解决问题的方法。 另一方面，我们也不能因这些问题而感到害怕。 天上的父不是混乱的神，遇到麻烦事决不会放任他的子女。 我们正期待将出现的新的世界秩序，同时准备渡过可能困难的过程。


圣经的先知，包括耶稣在内，都把这段时间比作分娩时的痛苦。 分娩时会有痛苦，但我们知道它是短暂的，痛苦是有目的的。 新生命的欢乐马上会取代分娩时的阵痛。


预言了末日极其严重的困苦后，耶稣在橄榄山预言里这样说：

“一有这些事，你们就当挺身昂首，因为你们得赎的日子近了”路加福音21:28。


这又把我们带回到节目最重要的一点: 圣经预言与我们的赎罪与拯救相关。在城门口说话的先知依然在对他们自己的家乡的老百姓说话。留心他们警告的人将得到永恒的赏赐的忽视先知信息的人将会遭到毁灭。命运真的掌握在我们的选择之中。







